



憶兒時

南方童樂會

KidsFest of 5 ASEAN Countries

展出時間

109年10月15日至110年1月4日

花蓮慈濟靜思堂 9:00 - 16:00

110年1月15日至110年4月12日

桃園八德靜思堂

主辦單位

國立科學工藝博物館

協辦單位

佛教慈濟慈善事業基金會



簡介

Introduction

「憶兒時：南方童樂會」

特展以兒童為主角，介紹越南、印尼、泰國、馬來西亞、柬埔寨五國的童年文化特色，以各國新住民的童年成長觀點，分享常見的玩具遊戲、甜點、童謠、傳統故事與衣著、及各階段不同的文化禮俗等。

"KidsFest of 5 ASEAN Countries" is a special exhibition for children that will introduce some of the childhood customs in Vietnam, Indonesian, Thailand, Malaysia, and Cambodia. Toys, games, desserts, foods & drinks, children's songs, stories, traditional clothing, and customs are all featured in this exhibition.

展示區介紹

Introduction to Exhibition Areas A - E

A區 「找找我在哪裡？」

Where am I?

認識五國的地理及人文特色，及其在亞洲的相對地理位置，並了解五國語言同樣的內容卻有不同的聲音表達，欣賞不同的聲韻之美。

Learn the geographic and cultural characteristics of these five countries, and their relative location in Asia. Listen to phrases spoken in five different languages. Appreciate their distinct pronunciations and the beauty of the different sounds.



B區「成長的印記」

Impressions of Growing Up

認識五國的孩童從新生兒至長大後的重要及有趣的禮俗特色，從而與自己的文化做比較了解異同。

Learn important and interesting childhood rituals in these five countries from newborn to 12 years old, and compare their similarities and differences with Taiwanese culture.



C區「甜蜜好滋味」

Sweet Treats

認識五國常見的兒童零食、甜點及兒童愛喝的飲料，從而認識該國獨特常見的食品及認識該國的語言。

Know popular children's snacks, desserts, and drinks in these five countries and learn their unique foods and the languages.



D區「『遊』你真好」

Kids for Fun

介紹伴隨孩童成長常見的玩具、常聽的兒歌及常玩的遊戲，進而思考東南亞五國與我們的文化有何異同，及背後的科學意涵。

Introduce toys, children's songs, and games that are commonly seen in 5 ASEAN countries. What are the similarities and differences between theirs and ours?



E區「模特兒變裝秀」

Fashion Show

認識東南亞五國的傳統服飾。

Know traditional costumes of the 5 ASEAN countries